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Nichisoiu (Coface România): I-as scrie lui Mos Craciun sa avem pe 1 ianuarie un

Parlament care sa dea un Guvern stabil

Stabilitatea politica reprezinta un  ingredient important al ratingului nostru de tara, a declarat, marti, 

Bogdan Nichisoiu, Head of financial analysis Coface România, în cadrul  unei conferinte, mentionând ca

i-ar cere lui Mos Craciun sa aduca pentru  anul viitor un Parlament care sa dea un Guvern stabil.

"Ma uit la ratingul nostru de tara, înca investment grade, chiar daca  este la granita cu junk, si vad acele ingrediente

care sustin acest  investment grade. Şi doua dintre ele sunt extrem de importante. Şi anume  stabilitatea politica.

Este extrem de important în ianuarie, când ne  sculam dupa masa de Revelion, da, sa avem stabilitate politica.

Orice  fel de discurs o sa-l avem noi cu doamna Ursula referitor la  restructurarea derapajului nostru fiscal, trebuie

sa aiba un guvern  functional. Daca ar fi sa-i scriu lui Mos Craciun o scrisoare acum, i-as  scrie sa avem pe 1

ianuarie un Guvern, un Parlament care sa dea un  Guvern stabil si sa nu ne transformam într-un fel de Bulgaria 2.0.

Adica  nu vreau sa vad la fiecare sase luni ca facem practic o hora  electorala. E cel mai rau lucru care ni se poate

întâmpla", a spus  Bogdan Nichisoiu, la a 19-a editie a Conferintei de risc de tara,  organizata de Coface România.

Al doilea ingredient important mentionat de el a fost sectorul bancar,  subliniind ca sunt tari în regiune letargice în

zona de creditare.

"De bine de rau, în România în acest an avem o crestere a creditarii  peste inflatie, ceea ce nu este un lucru trivial.

Ar trebui sa fie  subliniat. Deci aceste doua ingrediente eu sper sa le vedem pe masa, pe  masa anului 2025, ca fiind

cele care sustin în continuare acest rating  investment grade al tarii, pentru ca foarte multe vor depinde si de  acest

lucru si de discursul credibil pe care noi o sa-l avem în fata  pietelor, mai ales legat de derapajul nostru fiscal, de 

vulnerabilitatile pe care noi le avem în special în zona acesta  fiscala", a declarat Bogdan Nichisoiu.

La rândul sau, Florian Libocor, economist sef BRD Group Societe Generale  România, a subliniat importanta

colectarii taxelor si a impozitelor.

"Nu este un lucru care sa te bucure când cresc taxele, însa fara asta nu  se poate. Doi, indiferent de situatia în care

România a fost, cu taxe  progresive, cu deficit, cu TVA mai mic sau mai mare, nu a colectat mai  mult de 33 - 34%

venituri bugetare echivalent PIB. Şi am sa repet din  nou, asta s-a întâmplat în guvernarea Nastase, 2000 - 2004,

daca nu ma  însel, eu înca eram în Ministerul de Finante. Concluzie, nu conteaza  amplitudinea, marimea taxei,

s-au în sfârsit cât de mult o cresti sau  cât de putin o scazi, conteaza cum colectezi. Eu cred în continuare ca 

problema noastra acolo este", a sustinut Florian Libocor.

Adrian Codirlasu, vicepresedinte CFA România, a afirmat ca 2025 va fi un  un an complicat prin prisma faptului

ca economia va creste sub  potential, cu 1,5% "daca vom fi norocosi".

page 1 / 1


